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Rád bych se zmínil o stáži, kterou jsem absolvoval v září tohoto roku v hlavním městě Rakouska.  Stáž 

byla iniciována ze strany rakouského Lions Clubu, což je mezinárodní  dobročinná organizace 

podporující rozličné projekty, především na poli medicíny.  Jejich projekt s názvem Medical Students 

Beyond Frontiers má za účel přizvat do Rakouska studenty 4.-5. ročníku medicíny z bývalého 
východního bloku k získání nových zkušeností na zdejších klinikách.  Po konkurzu probíhajícím na 

naší škole a sestávajícím ze sepsání životopisu a motivačního dopisu v němčině jsem byl školou 

nominován k přidělení stáže ( konkurzu se zúčastnily všeho všudy tuším 3 osoby, na stáž mohly vyjet 

taktéž 3) a posléze přijat na stáž do Vídně. Z celkového počtu uchazečů je polovina umístěna do 

Vídně, další polovina po různých nemocnicích po celém Rakousku.  

Lions Club měl vše již od začátku perfektně zorganizované. Hlavním iniciátorem celého projektu je 

profesor Herbert Ehringer, vídeňský emeritní profesor angiologie, který se postaral o celou 

organizaci. Po příjezdu do Vídně a po ubytování na příjemných kolejích jsme byli pozváni do místní 

restaurace na střetnutí s představiteli a sponzory vídeňského Lions Clubu. Dohromady se nás ve Vídni 

v září sešlo na 23 studentů, od Česka přes Polsko, Slovensko, Maďarsko, Srbsko, Bulharsko, Slovinsko 

až po Makedonii.  Každý z nás měl svého  sponzora, který mu hradil kompletně ubytování, měsíční 

náklady na dopravu a velmi štědré kapesné.   

Naprostá většina z nás byla umístěna na kliniku dle svého přání po různých nemocnicích ve Vídni. 

Svou stáž jsem absolvoval v největší evropské nemocnici Allgemeines Krankenhaus Wien ( známá 

jako AKH).  Setkal jsem se zde s příjemným vystupováním a profesionalitou lékařů stejně jako s česky 

a slovensky hovořícím personálem.  Orientace v tak obřím a prostorově monotónním komplexu byla 

často komplikovaná, jen samotný personál čítá cca 9000 osob. 

Ve volném čase jsme měli možnost pořádně se porozhlédnout po Vídni. Zvládli jsme však i výlety 

směr Graz a posléze i slovinský Maribor. Co se  studentské zábavy týče, ve Vídni o ni rozhodně není 

nouze. Párkrát jsme byli pozváni  na večeři se svými sponzory, která se konala většinou při příležitosti 

schůzky vídeňského Lions Clubu. Podařilo se nám si v den otevřených dveří kompletně projít  

vídeňskou operu včetně zákulisí. Doporučuji! 

Za měsíc ve Vídni jsem měl možnost užít si její jedinečnou elegantní atmosféru, poznat zdejší 

medicínu, spoustu místních lékařů a v neposlední řadě i velice dobrý kolektiv studentů, včetně těch 

místních.  Celá stáž se nesla v prestižním duchu, na jejím konci vybral profesor pár studentů, se 

kterými bylo uděláno interview do rakouského deníku Kurier.  

Smyslem sepsání této zprávy není nic jiného než přimět vás k využití této výhodné a jedinečné šance,  

profesor Ehringer totiž hodlá tuto nabídku LF UP učinit i příští rok, prý je i ochoten po tomto roce 

navýšit počet míst pro Olomouc. Hodně bazíruje na výborné znalosti němčiny a na výborných 

studijních výsledcích, ale můj osobní pocit je takový, že pokud budete schopni  v němčině sepsat 



slušný motivační dopis a životopis a pokud je vaše němčina alespoň na úrovni B1 (Zertifikat Deutsch), 

máte vysoké šance stáž získat, i když možná ne zrovna ve Vídni.  Za zkoušku to však rozhodně stojí!  

V případě dotazů mě neváhajte kontaktovat na kubiasjakub@seznam.cz nebo na facebooku.  

 

 

 

 

 


